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I N F O R M A C J A

o działaniach Wójta Gminy podejmowanych w okresie między sesjami.
        
         W okresie od  13 grudnia  2010 roku do chwili sporządzenia informacji wydane 
zostały zarządzenia w sprawach:

1. Powołania  Gminnego  Biura  Spisowego  do  przeprowadzenia  Spisu 
Powszechnego Ludności w 2011 roku.

2. Określenia sposobu realizacji uchwał z II  sesji Rady Gminy.
3. Przekazania w użytkowanie przez Zakład Gospodarki Komunalnej wodociągu 

Nowinka  –  Boratyńszczyzna  –  Kozłowy  Ług  -  Słójka  Borowszczyzna  – 
Talkowszczyzna – Nowe Trzciano – Wierzchlesie.

4. Zmiany Regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy.   Zmiany wejdą w życie 
z  dniem  1  stycznia  2011  roku,  a  polegają  na  przyjęciu  od  GOPS  spraw 
dotyczących świadczeń rodzinnych i świadczeń z funduszu alimentacyjnego. 
Zadania  będą  realizowane  w  ramach  obecnie  istniejącego  zatrudnienia 
w Urzędzie Gminy. Osoba zatrudniona na tym stanowisku będzie prowadziła 
także archiwum zakładowe.  Zmniejszy się o 1 etat zatrudnienie w GOPS.

5. Uchylenia  upoważnień  dla  pracowników  GOPS  w  sprawach  świadczeń 
rodzinnych i wypłat z funduszu alimentacyjnego.     Upoważnienia utracą moc 
z dniem 31 grudnia 2010 roku.

6. Powołania Zastępcy Wójta.  Od 20 grudnia 2010 r. Zastępcą Wójta jest Pani 
Elżbieta Maria Harbacewicz.

7. Odwołania  ze  stanowiska  Kierownika  ZPGB  “Sudovia”  Pana  Stanisława 
Fąfary w związku ze złożoną przez niego rezygnacją.

Informuję ponadto, że z dniem  1 stycznia 2011 roku w formie umowy o pracę 
zostanie zatrudniony jako asystent Wójta Pan Stanisław Nicewicz.  Powierzone mu 
zostanie pełnienie obowiązków Kierownika ZPGB “Sudovia”

Pierwsze działania zmierzały do zapoznania się  stanem finansów Gminy, ze 
sposobem  funkcjonowania  gminnych  jednostek  organizacyjnych  i  ich  sytuacją 
finansową.  Pozwoli  to  określić  dalsze  kierunki  i  sposób działania  we  wszystkich 
sprawach będących w kompetencji Wójta.

Sytuację tę przedstawiam w załączonych materiałach.

WÓJT
Mariusz  Czaban



Szudziałowo dnia 29 grudnia 2010 roku.

STAN   GMINY

na dzień 29 grudnia 2010 roku.

Wykonanie budżetu gminy za 2010 rok ok.  9 144 794 zł
Zadłużenie gminy na 31-12-2010 rok    kwota    5 578 931 zł      -  61,0 %

Działalność  Zakładu  Produkcji  Galanterii  Betonowej  “Sudovia”  została 
podjęta  bezprawnie.  Dotychczas  hala  produkcyjna  nie  została  ukończona  i  nie 
nastąpił jej odbiór techniczny, dlatego nie wolno prowadzić tam żadnej działalności 
produkcyjnej.

 W związku z tym pracowników skierowano do innych robót,  w tym część 
osób do robót remontowych w remizie OSP  w Wierzchlesiu.
 ZPGB “Sudovia”  generował jedynie koszty, które pokrywane były z kredytów 
bankowych.  Dotychczas  koszt  budowy wyniósł  1  250  000 zł,  do  końca  roku do 
uregulowania zostało   127 000 zł.   Brak kosztorysów projektowych uniemożliwia 
określenie całkowitego kosztu budowy.

Od maja do grudnia 2010 roku wydatki bieżące na “Sudovię”, m.in. Zakup 
materiałów,  wynagrodzenia,  wyniosły   220  000  zł.  (Dochód   3  000  zł).  Pan 
Stanisław Fiedorowicz pisał w Gazecie, że “Sudovia” wkrótce zacznie się zwracać).

Do  wiosny  przewidywane  jest  załatwienie  formalności  administracyjnych 
związanych z  zalegalizowaniem budowy.  Dokonane zostanie  rozeznanie  odnośnie 
ukończenia  budowy  z  własnych  środków  i  prowadzenia  produkcji  we  własnym 
zakresie. Rozważona będzie też możliwość sprzedaży obiektu po jego wcześniejszej 
wycenie przez rzeczoznawcę, lub wniesienia go jako udziału Gminy do nowej spółki.

Każda z propozycji zostanie przedłożona Radzie Gminy.

Duży  problem  jest  również  z  budową  hali  gimnastycznej.  Po  pierwsze 
ostateczny  termin  jej  oddania  do  użytku  upływa  pod  koniec  lipca  2011  roku, 
a  zaawansowanie  robót  jest  znikome  i  nie  możemy  wykorzystać  przyznanej 
z Ministerstwa dotacji. 

Drugi  problem to  kwota  1 400 000 zł,  którą  musimy wyłożyć  z  własnych 
dochodów, gdyż planowane dofinansowanie z Unii Europejskiej nie zostało gminie 
przyznane.  Projekt uzyskał pozytywną ocenę formalną i merytoryczną. Wiadomym 
jednak było, że dotacja nie zostanie przyznana bowiem mogły ją otrzymać samorządy 
prowadzące  szkoły  ponadgimnazjalne.  Nie  dotyczyło  to  szkół  podstawowych 
i gimnazjum. 

W wyniku kompleksowej kontroli finansowej gminy Szudziałowo za 2009 rok 
oraz inne wybrane okresy stwierdzono szereg nieprawidłowości.

Szczególnie istotne dotyczyły zamówień publicznych prowadzonych w trybie 
przetargu  nieograniczonego.  W  4  zbadanych  przetargach  wskazano  tę  samą 
nieprawidłowość.



Między  innymi  Pan  Stanisław  Fiedorowicz  zgadzał  się  aby  wypłacać 
wykonawcom kwoty za roboty niewykonane, i tak np. Przedsiębiorstwu Eksploatacji 
Ulic i Mostów – 126 306,24 zł,  Zakładowi Murarskiemu W. Krahela (droga – Słoja 
– Knyszewicze – 27 46,25 zł), droga Szudziałowo-Biały Ług, Słójka Borowszczyzna-
Talkowszczyzna Etap I – 19 427,39 zł, Etap II – 20 230, 07 zł), 

W podobny sposób wykonywano przetargi w 2010 roku. Zarówno RIO jak 
i Wójt o w/w przypadkach powiadomi odpowiednie instytucje.

W  związku  z  wynikami  kontroli  przeprowadzonej  przez  RIO  zachodzi 
potrzeba zwrotu części subwencji  ogólnej  w kwocie  193 638  wraz z odsetkami 
w  kwocie   9  211  zł.   To  jest  jedną  z  przyczyn  propozycji  zmian  tegorocznego 
budżetu.

Kolejny  problem  to  zatrudnianie  pracowników  bez  uwzględnienia  potrzeb 
gminy i jej sytuacji finansowej.    Już po II turze wyborów Pan Fiedorowicz  zatrudnił 
2 pracowników  na  czas  określony  do  września  2011 roku. Ponadto  każdy 
z pracowników otrzymał 150 zł  podwyżki wynagrodzenia, zarządzeniem wydanym 
pod koniec listopada z wyrównaniem od 1 listopada br.

Dług gminy generowały również odsetki od nieterminowego odprowadzania 
składek ZUS oraz podatku dochodowego do Urzędu Skarbowego.

Przewiduje  się,  że  na  koniec  roku  nie  zostaną  opłacone  faktury  na  kwotę 
910 600 zł.

Dużo zależy od rozliczenia budowy wodociągu w Słoi i Knyszewiczach. Czy 
otrzymamy planowaną  na ten cel dotację i w jakim terminie. (Kwota 364 553 zł). 
Musimy przedstawić rachunki udzielającemu dotacji.

Wykonawcą wodociągu jest konsorcjum, którego głównym przedstawicielem 
jest  firma  “BUDOINSTAL”  z  miejscowości  Seroczyn.  Wartość  udzielonego 
zamówienia wynosi  621 394,80 zł.  Taką kwotę za roboty wpłaca Urząd Gminy. 
Podwykonawcą jest Zakład Gospodarki Komunalnej, ale za kwotę 528 185,58 zł. 
Różnica na niekorzyść gminy to 93 209,22 zł.

Faktury dla gminy konsorcjum wystawia z terminem płatności 14 dni. Zakład 
Gospodaki Komunalnej tak zawarł umowę jako podwykonawca, że wystawia faktury 
z terminem płatności 60 dni. Fakturę dla konsorcjum  ZGK  wystawił 11 grudnia 
2010 r, a więc należność otrzyma w lutym 2011 r, a już obecnie brak środków na 
wynagrodzenia pracownikom tej jednostki.

Radni  i  sołtysi  wsi  wprowadzani  byli  w  błąd  w  sprawie  możliwości 
wykorzystania  funduszu  sołeckiego  poprzez  realizację  zadań  przez  Zakład 
Gospodarki Komunalnej. Zakład funkcjonuje w ramach budżetu gminy i nie może 
wystawiać faktur Gminie.  Dotyczy to również ZPGB “Sudovia”. 



W  związku  z  powyższym  fundusz  sołecki  jest  możliwy  do  wykorzystania 
przez wsie Minkowce i Usnarz Górny na budowę dróg, ponieważ wykonawcą były 
inne podmioty gospodarcze, które wystawiły rachunek Gminie, a ZGK był jedynie 
podwykonawcą.   Ponadto  w  Wierzchlesiu  jest  szansa  wykorzystania  funduszu 
w związku z zakupami materiałów na remont remizy OSP oraz w Zubrzycy Wielkiej 
ponieważ  na  wniosek  Pana  Mirosława  Surowca  dokonano  zakupu  okien 
i kompleksowo wymieniono stolarkę w budynku remizy OSP.

Informuję ponadto:
1. Z   kierownikami  i  dyrektorami  jednostek  ustalono,  że  oni  sami  decydują 

o funkcjonowaniu każdej z nich i sami będą odpowiadać za podjęte decyzje. Wójt 
nie będzie wkraczał w wewnętrzne sprawy jednostek.  Natomiast będzie wyciągał 
wnioski w stosunku do kierowników  i dyrektorów zakładów.

2. Od 1 stycznia 2010 roku był zakaz eksploatacji wysypiska śmieci w Szudziałowie. 
MPO  nadal  jednak  składowało  różnego  rodzaju  odpady  na  tym  wysypisku. 
Składowano  odpady  nie  tylko  odbierane  z  posesji  mieszkańców  gminy,  ale 
również przywożone samochodami z terenów spoza gminy.

Kierownictwo MPO otrzymało zakaz składowania przez tę firmę odpadów na 
wysypisku w  Szudziałowie. Firma będzie nadal odbierała odpady z terenu gminy 
zgodnie z umowami  zawartymi z mieszkańcami. Ponadto ustalono, że od 1 marca 
2011 roku zostanie  wprowadzona segregacja odpadów (odpady szklane, odpady 
plastikowe,   pozostałe)  a  pojemniki  we  wsiach  ustawi  MPO.  O  ile  jednak 
segregacja nie będzie w sposób odpowiedni stosowana przez mieszkańców mogą 
zostać  nałożone  kary.   O  problemie  tym mieszkańcy  zostaną  poinformowani, 
w tym podczas zebrań wyborczych sołtysów.

3. Podczas  spotkania  z  Dyrektorem  Powiatowego  Zarząd  Dróg  w  Sokółce 
analizowana była możliwość modernizacji drogi Szudziałowo – Kozłowy Ług – 
Talkowszczyzna.   Wstępny  kosztorys  określał  wartość  na  10  mln  zł.  Według 
Dyrektora wartość robót powinna wynieść ok. 6 mln zł, z czego 3 mln zł pokryłby 
budżet państwa, a po 1,5 mln zł  Powiat i Gmina. Roboty wykonane zostałyby 
w 2012 roku o ile  zostanie zaakceptowany nasz wniosek złożony do września 
2011  roku  w  ramach  Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych. 
Trudno określić czy ten program będzie kontynuowany.

4. Środki finansowe, które otrzyma Powiatowy Urząd Pracy w Sokółce na pomoc 
w likwidacji bezrobocia będą w 2011 niższe o 70%. W 2010 r. PUP miał ok. 11 
mln zł, w 2011 r. ok. 3,5 mln zł, z tego na obsługę dotychczasowych umów 1,5 
mln zł, czyli na Powiat  w 2011 roku będzie do wykorzystania ok. 2 mln zł.

5. Rozważenia  wymaga  sprawa  funkcjonowania  sprzedaży  obwoźnej.  Podmioty 
prowadzące  placówki  handlowe  domagają  się  zakazu  handlu  obwoźnego, 
zwłaszcza  w miejscowościach,  gdzie  są  sklepy.  Ponieważ nie  jest  to  możliwe 
proponowane  jest  pobieranie  opłaty  targowej.  Inkasentami  są  sołtysi  wsi. 
Konieczne jest zajęcie się tą problematyką. 

WÓJT
   Mariusz  Czaban
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